
Als vertegenwoordiger van de Stichting Duurzaam Leidschendam Voorburg 
en in aanvulling op de zienswijze van de Stichting zou ik de raad (en ook het 
college) ernstig willen vragen om aanpassing van de Bouwsteen Groene 
Woongemeente.
 
Er is een grote zorg dat we met deze bouwsteen van de Omgevingsvisie onze 
gemeente verder verstenen en het groen versnipperen en verdunnen.  
 
We gaan er prat op dat we een groene gemeente zijn en dat willen we zelfs 
versterken. En dat is terecht want we beseffen steeds meer dat de leefbaarheid 
voor de huidige en toekomstige bewoners bepaald wordt door de balans tussen 
groen en wonen. Het kan dan niet zo zijn dat onze omgevingsvisie visie voor 
een groene woonomgeving vrijwel alleen stuurt op het bouwen van 4500 – 
5600 woningen, zonder vooraf  te laten toetsen door o.a. de raad of dit 
wel past binnen het uitgangspunt van een groene aantrekkelijke 
woongemeente. Als de Raad alleen maar stuurt en monitort op het aantal 
woningen en niet tegelijkertijd op versterking van het groen in meetbare 
criteria (zoals de hoeveelheid groen per woning en hectare, het versterken van 
doorlopend groen, de nabijheid van parkgroen en de bomenstand)  dan loopt 
het uit op een sluipende versnippering en verdunning van het groen in plaats 
van versterking. Er zijn nu al meerdere voorbeelden waar dit dreigt mis te 
gaan, o.a. op meerdere locaties in de (blijkbaar afgeschafte) centrale 
groenzone, het historisch lint en de Vlietzone.
 
We moeten weg van het achteraf kijken of de aantasting van het groen niet al 
te erg was , en toe naar het vooraf toetsen en werken aan het versterken van 
het groen. Herinrichting biedt kansen voor meer bomen, meer aansluitend 
groen rondom de woningen, natuurlijke oevers, stadslandbouw, nieuwe parken 
of bosgebiedjes, etc. , maar dit moet wel concreet onderdeel zijn van het 
projectvoorstel!  Dat gebeurt niet vanzelf, daar is uw stem als Raad voor 
nodig.  Het manifest van meerdere grote organisaties genaamd : “iedereen 
heeft recht op een groene leefomgeving”  geeft een goede handreiking voor de 
criteria, die we bij elk project vooral zouden moeten aanleggen.
 
Zo maken we van de bouwsteen, die nu over het bouwen van zoveel mogelijk 
woningen gaat, een bouwsteen die echt over de groene woongemeente gaat; 
of anders moet er maar een aparte bouwsteen groenstructuur 
komen. Nogmaals goed wonen kan alleen door het versterken van het 
groen en niet door het te versnipperen en te verdunnen.  
 
Ik verwijs naar de zienswijze van de Stichting Duurzaam voor concrete 
aanvullingen op de Bouwsteen en met name in paragraaf 6.1 : “Daarom zal 
voorafgaand aan besluitvorming over een woningbouwproject een groen-toets 
worden gedaan om zowel in hectare greon en bomen per woning als in 
kwalitatieve zin te bepalen of de groenfunctie inderdaad niet aangetast maar 
versterkt wordt” 
 
Voorzitter, ik dank de raad en de wethouder voor de aandacht.


